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Justering av tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane, skuleåret 2018/2019 - 
prognoseinntaket 
 
Samandrag 
 
Framtidig tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane er vedteke i skulebruksplanen. Den årlege 
vurderinga av tilbodsstrukturen skjer i «klassesaka» kvart år i desember. Det er i klassesaka ein må ta 
stilling til om det skal gjerast større endringar i tilbodsstrukturen lokalt og sentralt. I dette ligg mellom anna 
vurderingar av talet på elevplassar sett opp mot venta tilgang på læreplassar.   
 
I denne saka blir det gjort framlegg om å leggje ned utdanningsprogram/programområde som har svakt 
søkjargrunnlag. Når det blir gjort framlegg om nedlegging, tek ein utgangspunkt i kor mange som har 
tilbodet som primærønskje (førsteønskje). Men det blir også gjort ein grundig analyse av kor mange elevar 
skulen kan rekne med å få på tilbodet totalt sett ved skulestart, med særleg vekt på dei som har tilbodet 
som ønskje 1-3.  
 
Skular utanfor Bergensregionen har ofte eit lågare søkjargrunnlag. Dette er naturleg, og fylkesrådmannen 
stiller difor litt lågare krav til m.a. primærsøkjartal ved distriktsskulane enn i Bergensområdet. På den måten 
kan regionane oppretthalde eit rimeleg godt tilbod sjølv med litt lågare søkjargrunnlag. Dette kan føre til at 
det i distrikta er høgre del klassar med mindre enn 85% oppfylling enn i Bergensregionen. 
 
Det er økonomisk krevjande å oppretthalde tilbod med lågt søkjargrunnlag sjølv om skulane gjer sitt beste 
for å organisere undervisninga kostnadseffektivt t.d. i halve klassar. Når søkjartalet er lågt over fleire år, må 
ein på eitt eller anna tidspunkt varsle om at dette ikkje kan halde fram over tid. På den andre sida må ein 
også sjå på tala på avgangselevar frå ungdomsskulane. Det kan vere ein kortvarig nedgang på eitt til to år 
før årgangstalet aukar att. Fylkesrådmannen kan i slike høve vere positiv til å oppretthalde tilbodet for ein 
kort periode sjølv med lågt elevtal.  
 
Dei aller fleste av framlegga om nedlegging er i samsvar med skulane sine tilbakemeldingar etter søkjartala 
pr. 1. mars 2018. Dersom dei ikkje er det, vil det vere opplyst under omtalen av den einskilde skule.  
 
Fylkesrådmannen fekk i fylkesutvalssak 290/13 fullmakt til å justere klasse-/elevtal ved den einskilde skule 
på grunnlag av søkjartala etter prognoseinntaket dersom det ikkje fører til oppretting eller nedlegging av 
utdanningsprogram eller programområde. Dette har ikkje noko med tilbodsstrukturen ved skulane å gjere, 
men er ei tilpassing av klassetalet i høve til søkjartala til dei ulike utdanningsprogramma. Også desse 
justeringane vil bli gjort etter samråd med skulane, og vil bli lagt fram som melding til politiske utval. 
 
Fylkesrådmannen fekk i fylkesutvalssak 293/17 fullmakt til å opprette/leggje ned innføringsklassar for 
minoritetsspråklege elevar før/etter skulestart. Grunnen til dette er at det kan vere til dels store endringar i 
søkjargrunnlaget til desse klassane fram mot skulestart av grunnar som ein ikkje kjenner til på førehand.  
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Fylkesrådmannen tek likevel med i framlegget til vedtak nedanfor dei skulane som ein alt no ser ikkje har 
søkjargrunnlag for tilbodet komande skuleår, eller der ein kan opprette tilbodet fordi talet på busette 
minoritetsspråklege elevar har tatt seg opp. 
 
I denne saka er det tilrådd nedlegging av totalt 18 klassar, og oppretting av ein klasse. I tillegg kjem 
omlegging til halve klassar som utgjer ein auke på 2,5 klassar. Netto nedlegging vil etter dette vere 14,5 
klassar. 
 
I tillegg til det vil det truleg vere grunnlag for å leggje ned 11 klassar og opprette 12 klassar administrativt.  
 
Fylkesrådmannen gjer elles merksam på at det kan kome fleire justeringar etter prøveinntaket i 
månadsskiftet juni/juli. 
 
I 2018 er det totalt 17 310 søkjarar med ungdomsrett til dei fylkeskommunale vidaregåande skulane i 
Hordaland. Talet på søkjarar med formell rett til vidaregåande opplæring (Ungdomsrett) har auka med 235 
søkjarar samanlikna med 2017. Talet på avgangselevar frå ungdomsskulen har gått ned med 103 elevar i 
høve til 2017. 
 
Økonomi: I denne saka vert det gjort framlegg om å leggje ned 17 klassar. I klassesaka i desember 2017 
vart det fatta vedtak om å leggje ned 6 klassar. Totalt vert årleg innsparing av desse nedleggingane 
estimert til om lag 20 mill. kroner. I 2018 vil innsparinga vere om lag 9 mill. kroner. Vi vil kome attende med 
korrekte tal når ny budsjettmodell er ferdig evaluert. 
Klima: Ingen effekt 
Folkehelse: Ingen effekt 
Regional planstrategi: Ingen effekt. Det er i klassesaka i desember at tilbodsstrukturen vert vurdert. I 
denne saka tilpassar ein strukturen i høve til søkjartala.  
 

Forslag til innstilling 
1. Følgjande utdanningsprogram/programområde blir lagt ned frå skuleåret 2018/19 

 
Skule Utdanningsprogram/programområde 
Fitjar vidaregåande skule Vg2 Interiør og utstillingsdesign 
Stord vidaregåande skule Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 
Stord vidaregåande skule Vg2 Medium og kommunikasjon 
Kvinnherad vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Odda vidaregåande skule Vg1 Bygg- og anleggsteknikk 
Kvam vidaregåande skule Vg2 Industriteknologi 
Voss gymnas Vg2 Blomsterdekoratør 
Voss gymnas Vg2 Kunst, Design og Arkitektur 
Fusa vidaregåande skule Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
Askøy videregående skole Vg2 Data og elektronikk 
Austevoll vidaregåande skule Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram 
Laksevåg videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Åsane videregående skole Vg2 Industriteknologi 
Årstad videregående skole Vg2 Laboratoriefag 
Austrheim vidaregåande skule Vg1 Elektrofag 
Austrheim vidaregåande skule Vg2 Automatisering 
Austrheim vidaregåande skule Vg3 Automatisering 
Austrheim vidaregåande skule Vg1 Restaurant og matfag 
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2.  Kvam vidaregåande skule får oppretta ein klasse innføringskurs for minoritetsspråklege elevar. 
 
 

Rune Haugsdal 
fylkesrådmann 

  

Svein Leidulf Heggheim 
fylkesdirektør opplæring 

 

Saksframlegget er godkjent elektronisk og har derfor inga underskrift. 
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Fylkesrådmannen, 03.04.2018 
 
Framtidig tilbodsstruktur ved dei vidaregåande skulane er vedteke i skulebruksplanen. Den årlege 
vurderinga av tilbodsstrukturen skjer i «klassesaka» kvart år i desember. Det er i klassesaka ein må ta 
stilling til om det skal gjerast større endringar i tilbodsstrukturen lokalt og sentralt. I dette ligg mellom anna 
vurderingar av talet på elevplassar sett opp mot venta tilgang på læreplassar.   
 
I denne saka blir det gjort framlegg om å leggje ned utdanningsprogram/programområde som har svakt 
søkjargrunnlag. Når det blir gjort framlegg om nedlegging, tek ein utgangspunkt i kor mange som har 
tilbodet som primærønskje (førsteønskje). Men det blir også gjort ein grundig analyse av kor mange elevar 
skulen kan rekne med å få på tilbodet totalt sett ved skulestart, med særleg vekt på dei som har tilbodet 
som ønskje 1-3. 
 
Utvikling i søkjartala 
 
Totalt er det 17310 søkjarar med formell rett til vidaregåande opplæring (Ungdomsrett). Talet på søkjarar 
med ungdomsrett har auka med 235 søkjarar samanlikna med 2017. Hovudårsaka til at det er fleire 
søkjarar med Ungdomsrett, er at den tidlegare femårsfristen for å ta ut retten til vidaregåande opplæring er 
oppheva. Reglane for utvida Ungdomsrett ved omval av utdanningsprogram er også utvida. I tillegg til dette 
får elevar som avbryt Vg3 i skule, automatisk utvida Ungdomsretten med eitt år for å kunne prøve å oppnå 
studie-/fagkompetanse året etter. 
 
Talet på avgangselevar frå ungdomsskulen har gått ned med 103 elevar i høve til 2017 
 

Tal søkjarar 2017 2018 Endring 
Ungdomsrett 17 075 17 310 +235 
Avgangselevar frå ungdomsskulen 6 250  6147 -103 

 
Søkjartal til Vg1 
 
Søkjartala til dei ulike Vg1 programma viser relativt små endringar i tal samanlikna med 2017. Men som det 
går fram av tabellen under, gjer sjølv små endringar til dels store prosentmessige utslag på enkelte 
utdanningsprogram. Tabellen under syner søkjartal i 2017 og 2018 og dessutan endring i tal og prosent. 
Det er berre søkjarar med ungdomsrett som er tatt med i tabellen. 
 

Utdanningsprogram 2017 2018 Endring Endring % 
Bygg og anleggsfag (BA) 502 514 12 2,4 % 
Design og handverksfag (DH) 149 153 4 2,7 % 
Elektrofag (EL) 672 611 -61 -9,1 % 
Helse og oppvekstfag (HO) 1 091 1 107 16 1,5 % 
Naturbruk (NA) 345 326 -19 -5,5 % 
Restaurant og matfag (RM) 152 136 -16 -10,5 % 
Service og samferdsel (SA) 251 294 43 17,1 % 
Teknikk og industriell produksjon (TP) 588 658 70 11,9 % 
Idrettsfag (ID) 359 359 0 0,0 % 
Kunst design og arkitektur (KDA) 100 116 16 16,0 % 
Musikk dans og drama (MD) 201 224 23 11,4 % 
Media og kommunikasjon (ME) 236 182 -54 -22,9 % 
Studiespesialiserande (ST) 2440 2554 114 4,7 % 
Innføringskurs minoritetsspråklege 217 166 -51 -23,5 % 
Totalt 7303 7400 97 1,3 % 
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Av tala kan ein sjå at søkjargrunnlaget til Vg1 Teknikk og industriell produksjon er i ferd med å ta seg litt opp 
att etter to-tre år med relativt stor nedgang. Dette fører til at det heller ikkje i år er grunnlag for fleire av Vg2 
tilboda innafor dette utdanningsprogrammet. Det er særleg talet på søkjarar til Vg2 Industriteknologi som er 
lågt. Dette programområdet rekrutterer vidare til mange fag innafor oljebasert industri både på land og 
offshore. I Sunnhordland har ein vore særleg opptatt av dette, og difor er det positivt at søkjargrunnlaget til 
Vg2 Industriteknologi har auka i regionen, sjølv om ein kunne ønskje at søkjartalet vart enda høgre. 
 
Søkjartalet til Vg1 Elektrofag går også ned, og det er ei ønskjeleg utvikling. Talet på elevplassar i høve til 
læreplassar har vore for høgt innafor dette utdanningsprogrammet. Dette vart informert om i «klassesaka» i 
desember 2017, og det vart då lagt ned fire ordinære vg1 klassar i fylket. Med nedgangen i søkjartalet i år 
er det håp om at ein på sikt får betre balanse mellom tal på søkjarar og tilgang på læreplassar.  
 
Søkjartalet til Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram har auka i høve til 2017. Som vanleg vil det 
vere ein god del av desse søkjarane som også har søkt private vidaregåande skular, særleg i Bergen.  
Dette vil føre til at søkjartala vil gå ned etter kvart, men det vil likevel vere behov for å opprette nokre 
klassar i tillegg, ikkje minst fordi Laksevåg videregående skole ikkje tilbyr dei studieførebuande programma 
frå komande skuleår. 
 
Restaurant og matfag har også nedgang i søkjartala. Under handsaminga av årsbudsjettet i fylkestinget sak 
PS 105/17 vart det vedteke følgjande verbalforslag: «Restaurant- og matfag har utfordringar knytt til 
rekruttering og gjennomføring. Næringslivet har behov for lærlingar, og elevar som vel restaurant- og 
matfag har gode moglegheiter til å få seg læreplass. Hordaland fylkeskommune skal etablere eit nettverk 
mellom fylkeskommunen, stat, næringsliv, matprodusentar, næringsmiddelindustrien og andre aktuelle 
aktørar med mål om å jobbe fram ein tiltaksplan for auka rekruttering og gjennomføring innan restaurant- og 
matfag. 
 
Arbeidet er i gang, og fylkeskommunen har samla eitt breitt utval interessentar til dialog. I dette nettverket 
blir det peika på at dette arbeidet vil ta tid, og målretta samarbeid med mange aktørar må til for å få resultat. 
Auka status for faga, arbeid med omdømebygging og kvalitet hos individ og bedrifter, tidlegare rådgjeving 
og utprøving og sterkare og meir forpliktande samarbeid med næringslivet vert trekt fram. Den nye 
strukturen innan yrkesfag vil også måtte takast omsyn til og må få tid til å bli etablert før ein konkluderer. 
 
Service og samferdsel har positiv utvikling i søkjartala. Innafor dette utdanningsprogrammet er det behov for 
lærlingar i fleire av programområda.  
 
Til musikk, dans og drama er det ein auke i søkjartala på 23. Fylkesrådmannen vil kome attende med ei sak 
om effekt av endringane i tilleggspoeng for musikalsk dugleik hausten 2018.   
 
Tilbodsstruktur og oppfyllingsgrad 
 
Med nærare 800 klassar ved dei vidaregåande skulane i Hordaland er tilbodsstrukturen godt tilpassa 
søkjargrunnlaget. Når det blir gjort framlegg om nedlegging av 18 klassar, utgjer dette ca. 2.25% av 
tidlegare vedteken tilbodsstruktur. Slike endringar må ein rekne med ut frå den breie tilbodsstrukturen ein 
har ved dei vidaregåande skulane i Hordaland. 
 
Fylkesrådmannen er opptatt av at skulane utanfor Bergensområdet også skal ha eit breitt og fagleg godt 
utdanningstilbod. Det er likevel ei utfordring i området som har eit relativt lågt elevgrunnlag frå 
ungdomsskulen, å kunne oppretthalde alle dei utdanningstilboda som ein ønskjer. I t.d. Kvam/Odda og 
Kvinnherad er det berre lokale søkjarar til skulane sine utdanningstilbod, og når årskulla minkar, blir det 
også vanskelegare å oppretthalde vedtekne tilbod. Fylkesrådmannen har vore særleg merksam på desse 
utfordringane ved utarbeiding av denne saka. Dersom distriktsskulane skal kunne oppretthalde eit godt 
utdanningstilbod, må ein godta at kostnadene blir noko høgre her enn t.d. i Bergen, der dei aller fleste 
tilboda er fylt opp sjølv om ein sjølvsagt merkar konkurransen frå dei private skulane. 
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Saka om framlegg til nedlegging av utdanningsprogram/programområde tek utgangspunkt i 
primærsøkjartalet (førsteønskje) til søkjarane. Det er også viktig å gjere ein analyse av dei som har tilbodet 
som eit lågare prioritert ønskje, særleg dei som har tilbodet som ønske 2 og 3. Det er fleire døme på at eit 
lågt primærsøkjartal ikkje betyr det same som at det ikkje er elevgrunnlag til det aktuelle tilbodet. 
 
Fylkesrådmannen vil elles gjere merksam på at i framlegget til nedlegging av tilbod er det 11 Vg2-klassar, 
m.a. fire klassar frå utdanningsprogrammet Teknikk og industriell produksjon (TIP). For sistnemnde gruppe 
skuldast dette mindre elevgrunnlag frå Vg1TIP. 
 
Grunngjeving for framlegg til endring ved den einskilde skule, skuleåret 2018/19 
 
Fitjar vidaregåande skule 
 
Nedlegging; Vg2 Interiør og utstillingsdesign 
 
Tilbodet ovanfor har berre fått tre primærsøkjarar, to av desse med Ungdomsrett. Tilbodet vart også lagt 
ned våren 2017, men vart oppretta att av fylkesutvalet i desember 2017. 
 
Søkjargrunnlaget til dette tilbodet over tid viser at det diverre ikkje er interesse for det hjå ungdomen. Vg2 
Interiør og utstillingsdesign ligg under utdanningsprogrammet Design og handverk. Sistnemnde program gir 
også kompetanse til Vg2 Barne- og ungdomsarbeidarfaget, og bakgrunnstala viser at ein del av elevane 
ved Fitjar vgs. søkjer seg til dette programområdet etter Vg1 Design og handverk. 
 
Stord vidaregåande skule 
 
Nedlegging: Vg1 Elektrofag m/studiekompetanse 
               Vg2 Medium og kommunikasjon 
 
Vg1 Elektrofag med studiekompetanse har berre fått fem primærsøkjarar med Ungdomsrett. Dette tilbodet 
vart oppretta av fylkesutvalet i desember 2017 fordi erfaringane med eit slikt tilbod frå Laksevåg 
videregående skole hadde vore positivt. I tillegg til dette vart tilbodet oppretta fordi det vart lagt ned ein 
ordinær Vg1 Elektrofagklasse ved skulen. Det kan alltid vere utfordrande å marknadsføre nye tilbod, og 
særleg når marknadsføringsperioden berre blir eit par månader. I tillegg har skulen mange 
studieførebuande program å velje mellom. 
 
Vg2 Medium og kommunikasjon har også berre fem primærsøkjarar med Ungdomsrett. Dette var meir 
overraskande fordi det ved skulestart var tatt inn 26 elevar. Ved oppdatering av elevdata den 22. mars var 
det 16 elevar som gjekk på dette utdanningsprogrammet, medan berre fem har søkt seg vidare til Vg2.  
Alternativet kan vere å søkje seg over til Vg2 Studiespesialiserande utdanningsprogram eller gjere omval til 
andre program. Dei fem primærsøkjarane vil ved nedlegging gå over til andre kvalifiserande Vg2-program 
ved skulen.  
 
Kvinnherad vidaregåande skule 
 
Nedlegging:   Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
 
Dette tilbodet har ikkje fått søkjarar i år. Talet på minoritetsspråklege elevar i dei einskilde regionane 
varierer frå år til år. Generelt er det likevel slik at det no er betydeleg mindre behov for denne typen klassar 
enn dei siste to åra. Talet på asylsøkjarar/flyktningar har blitt vesentleg lågare, og det same har omfanget 
av arbeidsinnvandring frå Aust-Europa. 
 
Odda vidaregåande skule 
 
Nedlegging: Vg1 Bygg og anleggsteknikk 
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Dette tilbodet har fått fem primærsøkjarar med Ungdomsrett. Søkjargrunnlaget til dette 
utdanningsprogrammet har vore litt «av og på» dei siste par åra. Ut frå søkjartalet, og rimeleg god kapasitet 
på dei andre yrkesfaglege utdanningsprogramma ved skulen, blir tilbodet tilrådd nedlagt frå hausten 2018. 
 
Kvam vidaregåande skule 
 
Nedlegging: Vg2 Industriteknologi 
 
Oppretting: Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
 
Vg2 Industriteknologi har berre fått fire primærsøkjarar med Ungdomsret, av desse er det to elevar frå Vg1 
Teknikk og industriell produksjon (TIP) ved skulen i år. Det blir sagt at mange av elevane frå Vg1 TIP søkjer 
seg til Vg2 Anleggsteknikk ved Os vidaregåande skule fordi dei meiner det er betre sjansar for læreplass 
innafor dette programområdet enn frå Industriteknologi. 
 
Etter at fylkesutvalet hadde vedtatt tilbodsstrukturen for skuleåret 2018/19 i desember 2017, fekk ein 
informasjon om at det var mange aktuelle minoritetsspråklege elevar i Kvam-regionen. I Vigo-systemet vart 
det difor aktivisert ein innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar for å sjå om det var grunnlag for å 
opprette ein slik klasse. Det melde seg 13 primærsøkjarar, av desse 12 med Ungdomsrett.  
Innføringsklasse er eit godt tilbod for elevar med svake norsk-kunnskapar, og gjev dei eit betre fagleg 
grunnlag til å kunne klare ordinært Vg1-program året etter. Fylkesrådmannen tilrår difor at skulen får 
oppretta dette tilbodet. 
 
Voss gymnas 
 
Nedlegging: Vg2 Blomsterdekoratør 
 
  Vg2 Kunst, Design og Arkitekttur (KDA) 
 
Vg2 Blomsterdekoratør har fått tre primærsøkjarar, alle med Ungdomsrett. Dette tilbodet vart flytta frå 
Hjeltnes hausten 2017, men hadde også i fjor eit lågt søkjartal. Med tre primærsøkjarar er det diverre ikkje 
grunnlag for å oppretthalde tilbodet, som er det einaste i Hordaland 
 
Vg2 Kunst, Design og Arkitektur har fått fire primærsøkjarar, alle med Ungdomsrett. Dette er eit 
studieførebuande program, og søkjarane er kvalifiserte til å gå andre Vg2 Studieførebuande 
utdanningsprogram. Skulen vil leggje til rette for dette for dei søkjarane som ynskjer det. 
 
Fusa vidaregåande skule 
 
Nedlegging: Innføringsklasse for minoritetsspråklege elevar 
 
Dette tilbodet har ikkje fått søkjarar i år. Talet på minoritetsspråklege elevar i dei einskilde regionane 
varierer frå år til år. Generelt er det likevel slik at det no er betydeleg mindre behov for denne typen klassar 
enn dei to siste åra. Talet på asylsøkjarar/flyktningar har blitt vesentleg lågare, og det same har omfanget 
av arbeidsinnvandring frå Aust-Europa. 
 
Askøy videregående skole 
 
Nedlegging: Vg2 Data og elektronikk 
 
Vg2 Data og elektronikk har fått to primærsøkjarar med Ungdomsrett. Tilbodet vart også lagt ned på grunn 
av lite søkjargrunnlag våren 2017 ( fem primærsøkjarar), men vart oppretta att i fylkesutvalet i desember 
2017. Søkjargrunnlaget til dette programområdet har gått ned dei siste åra. Elevane i Vg2 går som 
hovudregel ikkje ut i lære, men held fram på Vg3 Data-elektronikarfaget. Årstad videregående skole har i 
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hovudsak plass til alle søkjarane frå Hordaland både ved Vg2 og Vg3. Interesserte søkjarar kan difor 
framleis få denne utdanninga i Hordaland. 
 
Austevoll videregående skole 
 
Nedlegging: Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram 
 
Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram har fått ni primærsøkjarar med Ungdomsrett. I 2017 var det 
10 primærsøkjarar, men tilbodet vart oppretthalde fordi det var ein del uro blant ungdommane i Austevoll 
over vedtaket om at elelvar i Vg1 studieførebuande utdanningsprogram fekk prioritet for inntak ved same 
skule i Vg2. Elevane frå Austevoll var difor redde for at dei berre fekk tildelt «restplassar» ved andre skular, 
særleg i Bergen, fordi dei ikkje hadde prioritet for inntak ved nokon skule etter Vg1 ( Austevoll vidaregåande 
skule har som kjent berre Vg1 i Studiespesialiserande utdanningsprogram).  
 
Sjølv om det vart sagt frå Inntakskontoret at det ikkje var grunn til uro over dette, meinte både 
ungdomsskulen i Austevoll og Austevoll vidaregåande skule at dette var årsaka til det låge søkjartalet. No 
skal det også seiast at søkjartalet heller ikkje tidlegare år har vore i nærleiken av å fylle opp ein klasse med 
27-30 elevar. Tilbodet i Austevoll vart i si tid oppretta for at ungdommen skulle få eit ekstra år heime før dei 
måtte reise ut for å fullføre utdanninga si på ein skule med fullt studiespesialiserande utdanningsprogram. 
 
I 2017 meinte skulane i Austevoll at søkjargrunnlaget til Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram ville 
vere tilbake til det «normale». No er heller ikkje «normaltala» før 2017 særleg høge. I 2016 var det såleis 12 
primærsøkjarar, i 2015 var det 14 søkjarar, mens det i 2014 var 19 søkjarar. Søkjartalet er difor langt lågare 
enn det som er hovudregelen for å oppretthalde eit tilbod som i utgangspunktet skal ha 27 elevar ved full 
klasse, og byggjer opp under at grunnlaget for klassen er at ungdommen i Austevoll skal kunne få eitt 
ekstra år heime før dei må reise ut for å fullføre utdanninga. 
 
Austevoll vidaregåande skule skriv at dei meiner at det låge søkjartalet i år er på grunn av svært lågt elevtal 
i 10. klasse dette året. Kullet er i år på 55 elevar, aukar til vel 80 elevar i 2019 ( som er eit normalkull) og til 
vel 100 i 2020. Skulen meiner difor at søkjartalet til Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram vil ta seg 
opp att alt neste år. Skulen viser også til at det kan bli vanskeleg å halde på kvalifisert personale dersom 
tilbodet blir lagt ned i år. 
 
Fylkesrådmannen ser desse argumenta, men viser også til at elevgrunnlaget til Vg1 Studiespesialiserande 
aldri vil nå opp mot ein full klasse, og truleg også godt under norma for 85% oppfyllingsgrad. Argumentet 
som då står att for å oppretthalde tilbodet, er at ungdommen som ynskjer denne utdanninga, får bu eitt år 
ekstra heime. 
 
Fylkesrådmannen legg saka fram med tilråding om at Vg1 Studiespesialiserande utdanningsprogram blir 
lagt ned frå hausten 2018. Dersom tilbodet skal opprettast att frå 2019 må dette kome med i den ordinære 
klassesaka til hausten. 
 
Laksevåg videregående skole 
 
Nedlegging: Vg2 Industriteknologi 
 
Vg2 Industriteknologi har fått fire primærsøkjarar med Ungdomsrett. Dette programområdet har dei to siste 
åra fått vesentleg lågare søkjargrunnlag enn tidlegare. Det vart også i 2017 lagt ned tilbod ved dette 
programområdet ved andre skular i området. I 2017 klarte skulen å unngå nedlegging. I år er det diverre 
ikkje søkjargrunnlag til å oppretthalde dette tilbodet ved skulen. 
 
Åsane videregående skole 
 
Nedlegging: Vg2 Industriteknologi. 
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Vg2 Industriteknologi har berre fått tre primærsøkjarar med Ungdomsrett. I 2017 klarte skulen å unngå 
nedlegging, mens tilbodet vart lagt ned ved andre skular i området. I år er det diverre ikkje søkjargrunnlag 
for å kunne oppretthalde tilbodet. 
 
Årstad videregående skole 
 
Nedlegging: Vg2 Laboratoriefag 
 
Vg2 Laboratoriefag har sju primærsøkjarar, av desse seks med Ungdomsrett. Bakgrunnstala, dvs. søkjarar 
som har dette tilbodet som lågare ynskje, viser at det ikkje vil bli fleire enn desse søkjarane ved skulestart.  
Oppfyllinga er såleis under reglen som krev 85% oppfylling for at tilbod skal vurderast oppretthaldne. 
 
I si tilbakemelding om prognoseinntaket skriv skulen: «Skolen ser at dette er et kostbart fag slik det fremstår 
i dag og gjerne er mer knyttet mot prosessfagene og slik sett er noe løsrevet i forhold til de øvrige 
programområder ved skolen». 
 
Sjølv om Årstad videregående skole er den einaste skulen som tilbyr dette faget i Hordaland, rår 
fylkesrådmannen til at tilbodet blir lagt ned. Tilbodet har dei siste åra fått lågare søkjartal, og faget er så 
pass «smalt» og kostbart i høve til læreplassar, at ein ikkje finn å kunne vidareføre tilbodet.  
 
Austrheim vidaregåande skule 
 
Nedlegging: Vg1 Elektrofag 
 
  Vg2 Automatisering 
   
  Vg3 Automatisering 
 

Vg1 Restaurant og matfag 
 

 
Fylkesrådmannen ser at det kan sjå noko dramatisk ut å gjere framlegg om å leggje ned heile 
utdanningsprogrammet Elektrofag ved skulen, men dette er også i samsvar med innstillinga frå skulen. 
 
Grunngjevinga for framlegget er, som vanleg i denne saka, det låge søkjartalet frå Hordaland og at Sogn og 
Fjordane ikkje kjøper tilstrekkeleg tal plassar til at utdanningsprogrammet kan førast vidare. 
 
Vg1 Elektrofag har fått fire primærsøkjarar med Ungdomsrett frå Hordaland og ein frå Sogn og Fjordande. 
Skulen skriv at dei ikkje kan sjå at det er grunnlag for å halde fram med klassen. 
 
Vg2 Automatisering har fått seks primærsøkjarar med Ungdomsrett frå Hordaland og ingen søkjarar frå 
Sogn og Fjordane. Bakgrunnstala, dvs. dei som har tilbodet som eit lågare ynskje på søknaden sin, viser at 
det ikkje vil vere fleire elevar enn primærsøkjarane som er aktuelle for denne klassen. Skulen er usikker på 
om det er realistisk å klare å gjennomføre tilbodet innanfor økonomiske rammer. Til Vg2-tilboda ser ein 
også på halvårskarakterane til søkjarane, i tillegg til at ein må ta høgde for at elevar sluttar det siste halvåret 
før skuleåret er ferdig. Som ein ser nedanfor under omtalen av Vg3 Automatisering, er det ikkje 
søkjargrunnlag til å oppretthalde dette tilbodet. Det vil difor vere svært spesielt, både økonomisk og i høve 
til fagmiljøet, at skulen skal stå tilbake med knapt ein halv klasse ved Vg2 Automatisering når heile 
utdanningsprogrammet elles er tilrådd nedlagt. 
 
Vg3 Automatisering har berre fått ein primærsøkjarar med Ungdomsrett. Det er ikkje grunnlag for å 
oppretthalde dette tilbodet. 
 
Til Vg1 Restaurant og matfag har det meldt seg fem primærsøkjarar, fire med Ungdomsrett. Skulen hadde 
dette tilbodet seinast skuleåret 2016/17, men det vart deretter lagt ned. Fylkesutvalet oppretta tilbodet att i 
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desember 2017 i samband med sak om sentralisering av dette utdanningsprogrammet til Sandsli 
videregående skole. Tilbodet ligg ikkje inne i den vedtekne skulebruksplanen. 
 
Skulen skriv i si tilbakemelding at dei ynskjer å oppretthalde tilbodet sjølv med så lågt elevtal. 
Hovudgrunnen til dette er at skulen arbeider med ein ny modell, med bakgrunn i fylkestingsvedtaket i 
oktober 2016, der Fylkesmannen har starta opp eit samarbeidsprosjekt i Nordhordland for å utvikle nye 
undervisningsformer der meir av den praktiske undervisninga blir gjort ute i bedriftene. I utgangspunktet 
skal denne modellen, som ikkje er endeleg klar, prøvast ut innanfor Bygg- og anleggsteknikk, men skulen 
meiner at denne modellen kan utvidast til også å gjelde Restaurant- og matfag. Skulen innser likevel at det 
er ein del arbeid som må gjerast ut mot bedriftene før ein slik samarbeidsmodell mellom skule og bedrift kan 
setjast i gong. 
 
Skulen skriv også at skulen har tre elevar med tilrettelagt undervisning som i dette skuleåret er elevar på 
andre utdanningsprogram ved skulen, men som dei meiner bør gjere omval til Restaurant- og matfag.  
Skulen vil sende inn nærare vurderingar om dette snarast mogleg. 
 
Fylkesrådmannen tek utgangspunkt i det låge primærsøkjartalet, som ligg godt under grensa på 85% for at 
ein skal vurdere å oppretthalde tilbodet. Søkjartalet til Vg1 Restaurant og matfag har variert opp gjennom 
åra, og har vel aldri festa seg på same måten som andre utdanningsprogram ved skulen. Bakgrunnstala, 
dvs. søkjarar som har tilbodet som lågare prioritert ynskje, viser at det er lite truleg at skulen får særleg 
høgare elevtal enn talet på primærsøkjarar. På grunnlag av dette rår fylkesrådmannen til at tilbodet blir lagt 
ned. 


